
Andelsboligforeningen Moeslund 

 

Referat bestyrelsesmøde 

Dato: 24-01-2023. Møde nr. 3 efter ordinær generalforsamling 

Deltagere Kennet, Marianne og Per 

Fraværende  Anette (afbud) 

 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde. 

Godkendt og underskrevet. 

 

2. Godkendelse af dagsorden. 

Godkendt. 

 

3. Fælles affaldsløsning. 

Bestyrelsen har undersøgt muligheden for at etablere en fællesløsning til affaldssortering så hver 

bolig ikke skal have 3 affaldsspande stående. Det var den løsning andelshaverne kunne støtte op 

om. Vi har bl.a. afholdt 2 møder med Reno Djurs her på lokationen og de har besigtiget vores 

område. Vi har ikke i den forbindelse fået oplyst, at Reno Djurs kunne være leverandør af 

minicontainere m.v. som vil kunne dække de samme behov som den fællesløsning med indkøbte 

kuber kunne. Derfor har denne løsning ikke været omtalt over for andelshaverne. Vi har nu erfaret 

at en anden andelsboligforening har fået tilbudt opstilling af minicontainere uden omkostninger for 

foreningen. Derfor har vi hos Reno Djurs forespurgt om denne løsning ikke også kunne anvendes i 

vores andelsboligforening. De har så meddelt at vi kan få følgende tilsvarende ordning: 

•  En delt 240 liters beholder til restaffald/madaffald (14 dages tømning) samt en plastkasse til Farligt 

affald ved hver bolig  

• 2 stk. 660 liters containere til plast, mad- og drikkekartoner (tømmes hver 3. uge) i fællesopstilling 

• 2 stk. 240 liters containere til glas/metal (tømmes hver 3. uge) i fællesopstilling 

• 2 stk. 660 liters containere til papir/pap/tekstilaffald (tømmes hver 14. dag) i fællesopstilling 

Bestyrelsen beslutter på denne baggrund at gøre brug af løsningen fra Reno Djurs. Herved sparer vi 

ca. kr. 100.000 til indkøb af kuber. Der vil altid være mulighed for senere at vælge kuber hvis Reno 

Djurs løsningen ikke er tilfredsstillende. Det medfører at vi skal finde en anden placering end den 

planlagte placering med kuber. Bestyrelsen forestiller sig at anvende arealet ved gavlen af nr. 55 

evt. med fjernelse af nogle bøgeplanter der står i et bredt bælte. Containerne skal skærmes evt. 

med noget yderligere beplantning op langs vejen. Affaldsbilen der henter disse minicontainere, 

anvender IKKE støtteben som vil ødelægge vores asfalt. Samtidig vil denne placering minimere slid 

på vores øvrige vejareal da placeringen er tæt på den offentlige vej. Også henset til at næsten alle 

passerer stedet i løbet af dagen/ugen. Ulempen er at vi må vinke farvel til en p-plads. 

Endelig indretningen af pladsen er ikke afgjort.  



4. Økonomi. 

 

1. Prisfastsættelse af andelsbeviserne. Qua den meget store ændring i værdien af det finansielle 

instrument på mere end 3,3 mio. kr., får vi nu den meget specielle situation hvor 

andelsbeviserne vil stige markant hvis vi ikke anvender mulighederne for henlæggelser til 

reservation. Ændringen i værdien skyldes rentestigning og kan ikke tillægges driftsresultat og 

afdrag. Bestyrelsen har derfor besluttet at lave en reservationshenlæggelse på 1,5 mio. kr. 

Denne reservation kan således anvendes i årene fremover til at mindske risikoen for fald i 

andelsværdierne. Det vurderes at det er vigtigt at fastholde en stabil udvikling i andelsværdien 

også i årene fremover. 

Bestyrelsen forbeholder sig dog at ændre størrelsen på henlæggelse til reservation afhængig af 

det regnskabsudkast vi skal have fra revisor inden det endelig besluttes.  

2. Budget for 2023 herunder huslejefastsættelse blev drøftet og godkendt til videre behandling.     

Den endelige godkendelse skal så ske på den årlige ordinære generalforsamling.  

3. Vi har modtaget afslutningsbalance for 2022. Resultatet er en smule bedre end det 

budgetterede. Det må vi være tilfredse med på bl.a. på baggrund af at vi ikke havde forventet 

at blive ramt af rentestigning i 2023. Det kom dog meget hurtigt efter budgetlægningen. 

 

5. Eventuelt. 

Intet. 

 

6. Næste møde. 

Blev ikke fastlagt men afventer at vi modtager udkast til endelig årsrapport. På næste møde skal vi 

bl.a. have forberedt ordinær generalforsamling. 

 

      


